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Veřejně prospěšný spolek na podporu osob dotčených holocaustem (dále jen „Spolek“), IČ: 036929007, 
se sídlem CZ-110 00 Praha 1 – Staré Město, Malá Štupartská 646/1 

 
Zápis ze schůze členů Spolku, která se uskutečnila dne 12. prosince 2024 v koncertní síni Domova 
sociální péče Hagibor od 18:00 hod. 
 

Pozvánka na schůzi byla všem členům zaslána mailem dne 17. 11. 2024 s programem jednání: 

. Informace o činnosti spolku za rok 2024 

· Projednání možnosti přijetí daru Nadace Hagibor a poskytnutí daru ve prospěch Hagiboru pro rok 2025. 

· Projednání darů pro sociální a zdravotní služby ŽOP na rok 2025 ve výši 800 tis. Kč. 

· Projednání daru pro Nadační fond obětem holocaustu pro rok 2025 ve výši 50 tis. Kč. 

· Projednání daru pro Rafael Centrum ve výši 100 tis. Kč. 

. Projednání podpory projektu Stolpersteine 

 Podpora organizace a administrace projektu 
 Podpora publikace věnované Stolpersteinům instalovaným v letech 2022 až 2024. 

· Diskusní příspěvky, informace a pozdravy hostů 

Schůze byla zahájena v 18:10 hod. předsedou výboru spolku Františkem Bányaiem, který konstatoval 
účast členů spolku tak, že jednání se prezenčně účastní 12 členů spolku, 1 člen v zastoupení na 
základě plné moci, 4 členové se účastnili jednání on-line. 2 členové se z jednání omluvili, 3 členové 
nebyli přítomni. Účast členů spolku je zaznamenána v prezenční listině, která je přílohou tohoto 
zápisu. 

Dále předseda výboru spolku F. Bányai přivítal hosty. 

Členská schůze byla zahájena s navrženým programem. 

Úvodem jednání pozdravil předseda výboru přítomné členy spolku a hosty, poděkoval za výbornou 
účast a požádal hosty schůze o příspěvek k jednání. 

1. Předseda výboru Spolku informoval o činnosti Spolku za rok 2024 

a. Spolek v roce 2024 přijal významné dědictví ve výši 7.188.366,30 Kč. 
Dědictví kromě finanční částky obsahovalo velký počet cenných papíru, které Spolek následně 
prodal.  
Na korunový účet byla převedena i velká část částky na devizovém účtu. 
K datu 7. 12. 2024 Spolek má finanční majetek ve výši 8 650 127,50 Kč, který je uložen na 
několika účtech v ČSOB a ve FIO bance. Finanční prostředky jsou ukládány na termínové vklady a 
spořicí účty podle aktuálních nabídek banky.  

Zůstaviteli Spolek zajistil důstojný náhrobní kámen v urnové háji Nového židovského hřbitova.  

b. V roce 2024 spolek organizoval 3 benefiční akce: 
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Benefiční akci CATC na letišti ve prospěch Fyzioterapii Hagiboru a EZRA s výnosem 68.000,- Kč.  
Benefiční akce HOTEL v Grand hotelu International s výnosem 89.500,- Kč. 
Benefiční návštěvu ČNB ve prospěch projektu Stolpersteine s výnosem 95.000,- Kč. 

c. V roce 2024 Spolek získal od Nadace Hagibor a následně podpořil provoz Domova sociální péče 
Hagibor částkou 12 mil. Kč. Tuto částku je nutné vyúčtovat do září roku 2025.  

d. V roce 2024 Spolek získal dotaci na projekt Stolpersteine od Nadačního fondu obětem 
holocaustu ve výši 80.000,- Kč. Následně byla tato částka a další výnosy z darů použity pro 
úhradu faktur za organizaci projektu Stolpersteine. 
V roce 2024 Spolek přijal velký počet drobných darů od objednatelů a příznivců projektu 
Stolpersteine. Z těchto darů byly uhrazeny faktury dlaždičské firmy DAP, která fyzicky zajišťuje 
pokládání Stolpersteine.  
V roce 2024 pod hlavičkou Spolku bylo položeno cca 100 nových Stolpersteinů. Pokládání se 
účastní velký počet hostů i oficiálních zástupců městských částí. Celkovou komunikaci se 
žadateli, dohledání potřebných informací o jednotlivých obětech Národního socialismu, 
komunikaci s Nadací Gunthera Demniga a s odbornými institucemi v ČR zajišťuje 
spolupracovnice Spolku, která část této činnosti fakturuje Spolku. Rozsah těchto prací 
mimořádně narůstá. Logistiku, oficiální žádosti a údržbu webových stránek 
www.stolpersteinecz.cz zajišťuji dobrovolně. V Praze je nyní více než 750 Stolpersteinů a pro rok 
2025 připravujeme položení nových cca 100 kamenů.  
Pro tento významný projekt jsme pro rok 2025 požádali o dotace v celkové výši 350 tis. Kč a 
plánujeme celkové výdaje ve výši 550 tis. Kč.  

e. V roce 2024 Spolek poskytl dary na tyto sociální služby: 
Dar na sociální činnost Židovské obce v Praze v členění, které schválila schůze Spolku 18. 12. 
2023 ve výši 800.000,- Kč. 
Dar na podporu činnosti Sociálního střediska ŽOP na základě smlouvy ze dne 26. 2. 2024 ve výši 
100.000,- Kč. 
Dar na aktivity Nadačního fondu obětem holocaustu v členění, které schválila schůze Spolku 18. 
12. 2023 ve výši 90.000,- Kč. 
Dar na aktivity Rafael Institutu v členění, které schválila schůze Spolku 18. 12. 2023 ve výši 
60.000,- Kč. 
Dar na vybavení Domova sociální péče Hagibor ve výši 521.000,- Kč. 
Dar na podporu aktivizačních terapii ve výši 263.695,- Kč. 
Celkem poskytnuté dary v roce 2024 ve výši 1.834.695,- Kč. 

Schůze členů spolku vzala informace o činnosti za rok 2024 na vědomí a pověřila předsedu výboru, 
aby zajistil zpracování účetnictví a daňového přiznání za rok 2024. Následně aby připravil konečnou 
výroční zprávu Spolku ve verzi pro členy a pro Sbírku listin spolkového rejstříku vedeného u 
Městského soudu v Praze.  

Hlasování o informace o činnosti za rok 2025: pro: 17, proti: 0, zdrželi se: 0, 

2. Přijetí daru od Nadace Hagibor.  

Nadaci Hagibor jsme požádali o podporu činnosti Domova sociální péče v roce 2025. 
Přijatý dar bude v plné výši darování na činnost Hagiboru. Členská schůze by měla souhlasit s přijetím 
této podpory i s poskytnutí daru ve prospěch Hagiboru. 

Hlasování o přijetí daru od Nadace Hagibor: pro: 17, proti: 0, zdrželi se: 0, 
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3. Poskytnutí daru ve prospěch DSP Hagibor ve výši 12 mil. Kč pro rok 2025 na základě žádosti 
Domova sociální péče Hagibor o poskytnutí podpory.  

Hlasování o poskytnutí daru na podporu činnosti DSPH v roce 2025 ve výši 12 mil. Kč, pro: 17, proti: 
0, zdrželi se: 0, 

Členové spolku schválili poskytnutí daru na základě žádosti o podporu hlasováním jednomyslně. 

4. Schůze členů dále projednala žádost na poskytnutí daru pro sociální a zdravotní služby ŽOP 
v celkové výši 800.000,- Kč v členění:  

DSPH prosí o příspěvek na aktivity pro klienty, osobní náklady fyzioterapeuta a plynovou pánev, ve 
celkové výši 450 000,- Kč.  

DSP Hagibor žádá o příspěvek ve výši 150 000,- Kč na částečnou úhradu ročních nákladů na kulturní a 
společenské aktivity pro klienty DSPH. Z daru budou hrazeny náklady na pravidelné kulturní akce, oslavy, 
koncerty, společné vaření, pohybové aktivity a skupinové výlety. Klienti mají takové akce velmi rádi, avšak 
nejsou schopni se na nákladech nijak podílet. 

Dále žádá o příspěvek na osobní náklady pracovníka fyzioterapie ve výši 175 000 Kč. Péče týmu 
fyzioterapeutek je významnou součástí celostní péče o klienty. Fyzioterapeutky poskytují služby, které 
pomáhají klientům např. po úrazech či zlepšují zanedbanou hybnost při dlouhém upoutání na lůžko. Jedná 
se o výrazné přispění k zachování delší soběstačnosti klientů a také prevenci pádů. 

Poslední část příspěvku je požadována na pořízení nové plynové pánve do kuchyně ve výši 125 000 Kč. 
Současná pánev vyžaduje časté nákladné opravy a její provozní spolehlivost se výrazně snížila. To 
představuje riziko přerušení pracovního procesu během přípravy jídel, protože tato pánev je klíčovým 
nástrojem pro pečení, vaření, smažení a dušení. Kuchyňský provoz je závislý na efektivním a 
bezproblémovém vybavení. Během některých židovských svátků nelze používat elektrické spotřebiče, což 
činí plynovou pánev ještě důležitější.  

KDP EZRA prosí o částečnou úhradu mezd pro kolektiv zdravotních sester ve výši 175 000 Kč 

KDP EZRA je nestátní zdravotnické zařízení s registrovanou službou osobní asistence. Zdravotní péče, která 
je nedílnou součástí služeb, je zajišťována týmem šesti zdravotních sester.  Příspěvek bude určen na 
pomoc při poskytování komplexních služeb v oblasti zdravotní péče, našim přeživším klientům.  

Jelikož stoupá průměrný věk našich klientů, přeživších šoa, rostou tím i nároky na jejich zdravotní péči. 
Zdravotní sestry velmi úzce spolupracují s lékaři klientů, se kterými řeší odborné záležitosti. 

Důležitou součástí práce zdravotních sester je i zevrubné informování jak samotných klientů, tak i 
rodinných příslušníků, kteří ve většině potřebují od zdravotních sester vědět, jak se zdravotní stav jejich 
blízkých vyvíjí. 

Finanční podpora na mzdy zdravotních sester je pro KDP EZRA velmi důležitá, protože platba od 
zdravotních pojišťoven zdaleka nepokryje náklady související s komplexní zdravotní péčí o naše seniory.  

Sociální oddělení prosí celkem o 175 000,- Kč pro následující účely 

- Léky a zdravotní pomůcky pro sociálně potřebné klienty -  30 000 Kč. Jedná se o proplácení léků a 
zdravotních pomůcek podle pravidel pro sociální podpory, které není možné hradit z jiných zdrojů.  

- Platby za ošetření a očkování pro potřebné klienty – 80 000 Kč. Tuto částku žádáme jako doplněk 
fondu nadstandardních služeb. Jedná se především o preventivní záležitosti, které nejsou zcela 
hrazeny ZP a pro klienty jsou nedostupné – dentální hygiena, nehrazená očkování, platby za 
ošetření u odborných lékařů (injekce, hrazené pomůcky) 
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- Doprava a další asistenční služby potřebným klientům – 15 000 Kč. Příspěvky na dopravu a 
asistenční služby se týkají především klientů, kteří jsou akutně nemocní nebo potřebují sociální 
služby a nemají ještě schválený příspěvek na péči a na mobilitu 

- Mandl do prádelny v Domě Charlese Jordana – 30 000 Kč 
- Notebook pro sociální pracovníky – použijí ho při jednání s klienty v terénu, kdy zapisují informace 

a přímo klientům některé informace vyhledávají. při schůzkách s kolegy, na poradách a při 
seminářích – 20 000 Kč. Notebook by byl k dispozici 5 sociálním pracovníkům SO 

 Členové výboru hlasovali takto: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0. 

Návrh byl schválen jednomyslně. 

Schůze členů projednala žádost NFOH o podporu ve výši 50.000,- Kč na odborné semináře pro 
sociální pracovníky a pečovatele všech židovských obcí v České republice v roce 2025  

Členové výboru přistoupili k hlasování o poskytnutí daru NFOH ve výši 50.000,-Kč.  

Členové výboru hlasovali takto: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 Návrh byl schválen jednomyslně. 

7. Schůze členů projednala žádost Rafael institutu o podporu ve výši 100.000,- pro podporu 
psychoterapie rodin po holocaustu ve skupinách i v individuální terapii. Kromě této trvalé potřeby 
nastala výjimečná situace psychických problémů v důsledků situace v Izraeli. Pro tuto krizovou situaci 
je připravena nabídka telefonické, případně osobní psychoterapeutické podpory.  

Členové výboru hlasovali o poskytnutí daru Rafael institutu takto: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

8. Schůze členů projednala podporu projektu Stolpersteine. Předseda navrhuje limitovat podporu 
celkovou částkou ve výši 200 tis. podle celkové výše získaných dotací pro tento projekt. Potřebná 
částka bude použita pro administrativní a organizační činnosti, kterou zajišťuje spolupracovnice 
Spolku. Pro tento účel budou použity darů objednatelů Stolpersteine, částečně výnos z benefiční akce 
pro podporu projektu a případně vlastní zdroje Spolku. Předseda výboru spolku v následné diskusi 
informoval o projektech imitujících Stolpersteine. 

Členové spolku hlasovali o rezervaci prostředků pro projekt Stolpersteine v maximální výši 200 tis. 
Kč: pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0 

9. Schůze členů projednala podporu vydání 2. dílu publikace o pražských Stolpersteine, ve výši 50 
tis. Kč. Pro podporu použijeme výnos z benefiční akce. Podpora bude poskytnuta úhradou části 
nákladů vydavatele.  

Členové výboru hlasovali o podpoře vydání publikace o Stolpersteine ve výši 50 tis. Kč: 
 pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0 

Návrh byl schválen jednomyslně. 

10. V rámci následné diskuse informovali o svých službách a poděkovali za poskytnutou podporu 
zástupci ŽOP, Domova sociální péče Hagibor, Domácí péče EZRA a Nadačního fondu obětem 
holocaustu. 

Předseda výboru spolku informoval o připravovaných akcích pro rok 2025: 
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Vzhledem výši dědictví a prodeje zděděných cenných papírů musí Spolek za rok 2024 zpracovat 
účetnictví, podat daňové přiznání a zaplatit daně. Důvodem je skutečnost, že cenné papíry získané 
z dědictví byly prodány za vyšší cenu, než byla hodnota uvedena v usnesení dědického řízení.  

- V roce 2025 realizaci cca 100 Stolpersteinů v Praze a přípravě cca stejného množství v roce 2025. V roce 
2025 je 80. výročí konce II. světové války a při této příležitosti v souvislosti s pokládáním Stolpersteinů 
připravujeme společnou akci s Česko-německým fondem budoucnosti. 

- V roce 2025 plánuje společenskou akci ve spolupráci se Židovským muzeem v Praze. 

- Požádal členy o pomoc při hledání nápadů na zajímavé a přitažlivé benefiční akce. 

Na závěr jednání výroční schůze Spolku poděkoval předseda výboru spolku F. Bányai všem 
přítomným za spolupráci. 

Schůze členů spolku byla bez dalších návrhů a námitek ukončena v 19.30 hod. 

V Praze dne 12. prosince 2024  

Zapsal: Mgr. Ladislav Prošek  

Schválil: František Bányai 


